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 Proszę o rozważenie opracowania i wdrożenia na terenie naszego miasta programu 

zbiórki butelek PET i puszek aluminiowych. Zużycie tworzyw sztucznych rośnie z roku na 

rok, a tymczasem plastik rozkłada się nawet do 1000 lat. Dlatego tak ważna jest jego 

segregacja i powtórne wykorzystanie do produkcji opakowań, odzieży czy zabawek. Butelki 

PET nie podlegają wymianie na pieniądze, a ich oddawanie jest w pełni dobrowolne. 

 Proponuję połączenie działań recyklingowych z otwartością mieszkańców naszego 

miasta na działalność dobroczynną. Zakup automatów do selektywnej zbiórki odpadów, 

wyeksponowanie ich w najbardziej uczęszczanych punktach, warto połączyć z możliwością 

przeznaczenia określonej wcześniej wartości każdej wrzuconej butelki na wybrany cel. 

Każdy, kto wrzuci do automatu butelkę PET, będzie mógł przeznaczyć np. grosz za każdą z 

butelek na schronisko dla bezdomnych zwierząt, jeden z ciechanowskich klubów sportowych 

czy Bank Żywności. Wystarczy tylko nacisnąć przycisk przypisany do danej organizacji, 

instytucji, a środki trafią raz w roku na jej konto. Akcja zbiórki butelek PET pomoże 

zmniejszyć ilość odpadów jakie trafiają na składowisko, a tym samym wesprze lokalny 

recykling. Tego typu programy wprowadzają już z powodzeniem jst.  

 Jeśli program zbiórki butelek PET cieszyłby się zainteresowaniem mieszkańców 

Ciechanowa, proponuję by kolejnym krokiem było ustawienie w mieście automatów 

wypłacających pieniądze za zużyte szklane butelki. Powinno to nie tylko poprawić 

selektywną zbiórkę odpadów w mieście, ale również zapewnić większe bezpieczeństwo w 

miejscach rekreacji. Oprócz zwiększenia poziomu recyklingu system miałby taką zaletę, że 

pomógłby w zmniejszeniu ryzyka wypadków spowodowanych potłuczonym szkłem. 
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